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   Vojens, den 29. juli 2008 
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Miljø- og Planlægningsudvalget 
Folketinget 
Christiansborg 
1240 København K 
 
 
 
 

 

 

 

Invitation til Miljøgodkendelses - studietur 
 
Hermed vil Sønderjysk Landboforening gerne indbyde Folketingets Miljøudvalg til en studietur 
med fokus på den nye Miljøgodkendelsesordning. 
 
I Sønderjysk Landboforening finder vi, at der har været mange udfordringer i forbindelse med 
indførelsen af den nye Miljøgodkendelsesordning. Vi finder også, at ordningen kunne virke til 
noget større gavn for miljøet, hvis den blev justeret på nogle få punkter, og at der blev sikret en 
smidigere sagsbehandling med et minimum af bureaukrati og flaskehalse. 
 
Derfor vil vi gerne invitere Folketingets Miljøudvalg ud på en lille praktisk Miljøgodkendelses 
udflugt, hvor vi først ser på sagsgangen i praksis i Sønderjysk Landboforening i Vojens og dernæst 
besøger Tønder Kommune, og ser på sagsgangen i kommunen. 
 
Til slut vil vi gerne fremlægge nogle forbedringsforslag og håber, at vi kan få en god diskussion 
om, hvordan vi kan gøre ordningen bedre og mere smidig.. 
 
 

 

Program 

1. Velkomst og kaffe i Sønderjysk Landboforenings Landbrugscenter i Vojens 

2. Besøg i landboforeningens miljøafdeling, hvor miljøchef Ulla Bækman og medarbejdere 
fortæller om arbejdsgangen og forbedringsforslag i Miljøgodkendelsesordningen 

3. Frokost 
 Kørsel til Tønder, hvor vi undervejs besøger en ”landmand i miljøklemme” og en håndværker, 
der er ramt af ”landbrugets MGK byggestop” 

4. Besøg i Tønder Kommunes miljøafdeling, hvor chefen for Teknik og Miljø Jørn Madsen og 
miljøchef Christa Jørgensen orienterer om sagsbehandlingen og de hindringer der er for en 
smidig og hurtig sagsbehandling. 

 
Kaffe og dialog-workshop 
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5. Forslag til forbedringer 
 - Åben dialog mellem politikere og medarbejdere om mulige forbedringer. 
 
 
Vi håber Miljø- og Planlægningsudvalget vil tage positivt imod invitationen, og ser frem til at høre  
fra jer snart vedr. mulige datoer. 
 
Vi forestiller os, at det kunne blive i løbet af august måned. 
 
 
 
 
 
 

Med venlig hilsen 
 

 
          Henrik Frandsen    /    Per Grønbæk 
                  Formand    Direktør 


